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Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 10/2015 konaného dne 3. prosince 2015 
 
Přítomni: 

1. Nejedlá Dagmar (místopředsedkyně) 7. Křivánek Roman 

2. Kovanda Bohumil  8. Ptáček Jaroslav 

3. Hájek Otto  9. Pátek Radek  

4. Máca Stanislav  10. Feldbabel Vít  

5. Bičík Lukáš  11. Jirků Ladislav (předseda) 

6. Brož Ladislav 12. Ubr Kamil (tajemník) 

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Ležáková Zuzana 2. Fabeš Roman 

 
Program jednání: 
 

1. Zahájení jednání;  

2. Schválení programu a zápisu; 

3. Informace o bodech projednaných v radě kraje;  

4. Vyhodnocení přijímacího řízení na střední školy; 

5. Dlouhodobý záměr vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy Kraje Vysočina – náměty na 
úpravy;  

6. Plán činnosti na rok 2016; 

7. Diskuze a různé; 

8. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání 

Ladislav Jirků, předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje 
Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných členů 
konstatoval, že VVVZ je usnášeníschopný.  
 
 

2. Schválení programu a zápisu 
Předseda přednesl návrh programu, který byl 11 hlasy schválen. K zápisu z minulého jednání 
nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 

 
3. Informace o bodech projednaných v radě kraje  

Kamil Ubr  podal informace k materiálům odboru školství, mládeže a sportu projednávaných 
na zasedání Rady Kraje Vysočina č. 33/2015, 34/2015, 35/2015 a 36/2015 konaných v období 
od 3. 11. 2015 do 1. 12. 2015. Podrobnější informace o projednávaných materiálech lze získat na: 
http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada 
 
Usnesení 31/10/2015/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 

http://extranet.kr-vysocina.cz/samosprava/index.php?akce=rada
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informace dle materiálů projednávaných v Radě Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 
 

4. Vyhodnocení přijímacího řízení na střední školy 
Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál – vývoj přijímacího řízení od r. 2008 do r. 2015.   
Meziročně dochází k nárůstu žáků u 4letých gymnázií. Nárůst je zaznamenán i u učebních oborů, 
důvod K. Ubr vidí v motivaci firem i stávajících statistik neúspěchu složení maturitních zkoušek. 
K významnému poklesu došlo u nástavbových oborů (školy mají problémy s financováním).  
 
Dále přítomní diskutovali o: 
- přesunu žáků za studiem do okolních krajů. Spíše se jedná o odliv z Kraje Vysočina, nežli 

naopak; 
- poklesu ubytovaných žáků v domovech dětí a mládeže. 
 
Usnesení 32/10/2015/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o vyhodnocení přijímacího řízení na střední školy. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 
 

5. Dlouhodobý záměr vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy Kraje Vysočina – 
náměty na úpravy 

Kamil Ubr informoval, že v březnu 2016 bude ke schválení zastupitelstvu kraje předložena 
aktualizace Dlouhodobého záměru vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy Kraje Vysočina. 
Proběhly již jednotlivé schůzky se školami. 
Na schůzkách byla mimo jiné diskutována otázka kapacit školních družin, základních uměleckých 
škol. OŠMS do dlouhodobého záměru navrhne takové znění, aby v případě, že reforma 
financování vytvoří ekonomické podmínky, mohly být kapacity těchto služeb navýšeny.  
Co se dalšího vzdělávání týče, by účastníci uvítali činnost koordinační skupiny. Mateřské školy by 
chtěly rozšířit činnost o cizí jazyky a logopedii. Dokument bude členům VVVZ ke schválení 
předložen v březnu. Dlouhodobý záměr členové VVVZ obdrželi emailem k připomínkování. 
 
Ladislav Brož se dotázal na vzdělávání zdravotních sester. Kamil Ubr reagoval, že počty 
přijímaných studentů do zdravotních škol poklesly. Upozornil na složitý systém vzdělávání 
zdravotních sester a pracovních kompetencí absolventek střední zdravotnické školy. Ladislav Jirků 
doplnil, že trendem je hledání kratších vzdělávacích programů pro pomocný personál 
v nemocnicích. Zdravotní sestry pokračují ve vysokoškolském vzdělání. Kamil Ubr zmínil také 
vzdělávací program pro pečovatelky v sociálních a zdravotnických zařízení. Na VŠPJ je Bc. obor 
pro zdravotní sestry. 
 
Usnesení 33/10/2015/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace o Dlouhodobém záměru vzdělávání a rozvoje vzdělávací soustavy Kraje Vysočina 
Usnesení bylo přijato … hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 
 

6. Plán činnosti na rok 2016 
Ladislav Jirků vyzval přítomné k námětům na doplnění návrhu Plánu činnosti VVVZ na rok 2016. 
Od členů VVVZ nebyly vzneseny dotazy ani náměty k doplnění. 
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Usnesení 34/10/2015/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
projednal a schvaluje 
Plán činnosti VVVZ na rok 2016. 
Usnesení bylo přijato 11 hlasy (0 proti, 0 se zdržel) 
 
 

6. Diskuze a různé 
Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 7. ledna 2016 v zasedací místnosti sídla 
Krajského úřadu Kraje Vysočina. 
 
 

7. Závěr 
Ladislav Jirků, předseda VVVZ, poděkoval všem přítomným za celoroční aktivní činnost a ukončil 
jednání. 
 
 
 
 
 
PaedDr. Ladislav Jirků 
předseda Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
 
 
 
 
RNDr. Kamil Ubr 
tajemní Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
 
Zpracovala a zapsala: Zuzana Škrdlová dne 3. prosince 2015 

 


